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Revoluce ve škole? 
Ne, řízená změna. 

Od 1. 9. 2007 dochází 
v základním školství k velkým 
změnám. Až dosud bylo učivo ZŠ 
určováno „Osnovami“, které byly 
stejné a závazné pro všechny 
školy v ČR. Od 1. 9. bude každá 
škola vyučovat podle vlastního 
Školského vzd ělávacího pro-
gramu  (dále ŠVP). Naše škola na 
svém ŠVP pracuje už 2 roky. 
Co si máme p ředstavit pod 
názvem ŠVP?  

Aby byly zachovány určité všeo-
becné podmínky základního 
vzdělávání, určilo Ministerstvo 
školství minimum toho, co se žáci 
musí naučit, a rozdělilo do třech 
období: 1.–3. ročník, 4.–5. ročník 
a 6.–9. ročník. Současné rozdělení 
výuky do klasických předmětů není 
pevně dáno, každá škola může 
své předměty nazvat sama 
a vytvořit je tak, že např. spojí pří-
rodopis, fyziku a chemii a celek 
nazve „Člověk a příroda“. Stejně 
tak není pevně dána týdenní hodi-
nová dotace, tj. kolik hodin např. 
českého jazyka týdně bude v 8. 
ročníku. Všechny změny povedou 
k tomu, že se ZŠ začnou odlišovat 
podle toho, na které předměty bu-
dou klást důraz, jakou hloubku 
učiva budou pokládat za základní 
a v kterých ročnících budou učivo 

probírat (např. v přírodopisu může 
být někde v 6. ročníku botanika, na 
jiné škole zoologie a jinde třeba 
geologie). Změny se dotknou 
i stylu výuky. Větší důraz bude 
kladen na žáky. Sami budou muset 
vyhledávat, objevovat údaje 
a vyvozovat závěry. Žáci budou 
více pracovat ve skupinách, dis-
kutovat a obhajovat svůj názor. 
Koho se budou zm ěny týkat? 

Z žáků naší školy se změny 
dotknou těch, kteří nyní chodí do 
1.–5. ročníku vždy při přechodu do 
6. ročníku, nově přijatí prvňáci už 
budou vyučováni podle nového 
ŠVP. Naši žáci v současném 6.–9. 
ročníku „dochodí“ školu podle 
současných „Osnov“. Tak zní 
nejmírnější možnost přechodu. (Ta 
nejtvrdší byla od 1. 9. 2006 pro 
všechny ročníky). 

 
Příště konkrétní změny na naší škole. 

Mgr. Petr Havlík 
 

Ráj v srdci 

Každá ztráta jednou přebolí. Ani 
utrpení J. A. Komenského nebylo 
zbytečné, protože v jeho šlépějích 
kráčejí další učitelé. Někteří lidé 
během svého života vykonali ta-
kové skutky a činy, na které se 
nezapomíná, a zanechali takové 
poselství, ze kterého budou čerpat 

budoucí generace. Mezi takové 
osobnosti patří jistě i učitel národů 
J. A. Komenský. Proto byl náš 
projekt Ráj v srdci věnován právě 
jemu. 

Žáci se nejprve seznámili s jeho 
životem a dílem. Na základě toho 
připravili ke Dni učitelů, který sla-
víme jako připomenutí narození 
Komenského, přání pro každého 
učitele naší školy. Nejtěžším, ale 
zároveň nejpříjemnějším úkolem 
bylo osobní předání učitelům. Ra-
dost i překvapení jim bylo odmě-
nou za jejich předchozí práci. 

Cílem projektu bylo nejen přiblí-
žit dětem osobnost 
J. A. Komenského, ale také jeho 
pedagogické názory a metody, jež 
jsou živé dodnes. Proč při výuce 
jazyka nacvičujeme scénky, proč 
hrajeme divadlo, proč jsou naše 
učebnice plné obrázků, proč si 
pouštíme video, proč posloucháme 
mluvené slovo, proč je důležitá 
uvědomělá kázeň a proč by měl 
zdravý duch přebývat v zdravém 
a zdatném těle?! 

Věřím, že si žáci i učitelé připo-
mněli, jak je na křivolaké životní 
pouti důležitá vzájemná tolerance, 
pochopení odlišností, vcítění se do 
druhého a společné hledání štěstí. 
Jedním z mála, co můžeme ke 
Komenskému přidat, je partnerský 
vztah učitele a žáka. 

Miroslava Honzová st. 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Naše hory 2007 

       Od 3. do 10. března někteří 
žáci chotovinské a ratibořské školy 
navštívili LVVZ v Krkonoších – 
v Peci pod Sněžkou.  
     V sobotu ráno jsme společně 
s našimi kufry a lyžemi nasedli do 
autobusu a vyrazili směr Krkonoše. 
V autobuse proběhlo seznámení 
s našimi novými kamarády 
a společně jsme absolvovali 
i zastávky na pumpách. Nudu 
v autobuse jsme se snažili zahnat 
posloucháním MP3. Konečně jsme 
se dočkali a autobus zaparkoval 
na cílové zastávce!!!  

       Mezitím na naše vzácné vy-
bavení čekala rolba, která zajišťo-
vala jejich přepravu do 3 kilometry 
vzdálené chaty Lucký. Bohužel 
přepravu našich osob jsme si za-
jišťovali sami a to dvojkou (pro ty 
méně chápavé pěšky) a závistivě 
jsme koukali na mizející záda těch 
pár jedinců, kteří měli to štěstí 
a mohli se svézt rolbou. Oddychli 
jsme si, když se před námi začaly 
rýsovat stále zřetelnější obrysy 
chaty Lucký, která se po dobu ná-
sledujících 6 dnů stala našim úto-
čištěm.  

       Po výstupu  následovalo vy-
balování věcí a zabydlování zava-
zadel a lidí. Již po chvíli jsme měli 
najít si lyže s příslušenstvím 
a vypochodovat na kopec. Tady 
nás naši lyžařští instruktoři rozdělili 
dle zručnosti do dvou skupin. Jeli-
kož v sobotu vleky nejezdí, protože 
každý, kdo má ruce a nohy, uklízí 
hotely, museli jsme kopec opět 
šlapat po svých. Na sjezdovce 
jsme lyžovali asi do pěti hodin. 
Konečně naši vedoucí zaveleli 
k odchodu a my jsme dojeli (každý 
svým osobitým stylem) do chaty, 
kde se nad námi učitelé slitovali 
a dali nám pauzu až do večeře, 
která byla plánovaná na sedmou. 
Po siestě jsme šli na večeři, kde 
jsme se dozvěděli pravidla zájezdu 
a i zítřejší program. Následovala 
příprava na večerku, která byla 
stanovena na půl desáté. Učitelé 
obešli nejenom náš pokoj, ale 
i všechny ostatní a každému řekli 
to, že je čas jít do hajan. 
S menšími či většími poznámkami 
jsme vlezli do postelí a přece jen 
usnuli.  

       Nedělní den  jako každý 
další začal pro nás v 7:45 budíč-
kem pana ředitele Havlíka. Už 
v osm jsme byli dole na snídani 
(samozřejmě, že jsme snad všichni 

Ufoni v Peci � foto Petr Havlík 

absolvovali ranní očistu). Po 
snídani v devět jsme již byli v plné 
zbroji, abychom předvedli lyžařské 
umění celému světu, nebo alespoň 
krkonošskému lidu. K velkému 
údivu všech lanovky opravdu 
fungovaly i na kopci pod chatou, 
který nebyl nikterak moc prudký, 
ale ne všichni ho zvládali. Stojí za 
to zmínit, že pod sjezdovkou byl 
potok, kde byly díry, které se staly 
některým jedincům osudné 
k velkému pobavení všech 
okolních přítomných. Dopoledne 
velice rychle uběhlo a za chvíli byl 
vedoucím vyhlášen odjezd na 
chatu, kde jsme během půlhodiny 
uložili lyže a lyžáky do sušárny 
a sami se převlékli k obědu, který 
se podával ve dvanáct. Následoval 
povinný polední klid. Ve 13:45 
jsme se opět začali připravovat na 
lyže, abychom ve dvě byli plně 
připraveni. Odpolední lyžování 
bylo na stejném místě jako dopo-
ledne. V pět byl zavelen ústup  do 
chaty a my jsme se již nemohli 
dočkat večeře, po které následo-
vala přednáška o voskování lyží. 
Bohužel i tento a další dny byla 
večerka ve stejnou dobu, tj. v půl 
desáté.  

Ještě v pond ělí jsme lyžovali 
před chatou, abychom vypilovali 
všechny chyby a mohli tak v úterý 
absolvovat jízdu na "velkých“ vle-
cích. Večerním programem byly 
velice neobvyklé, ale přesto zá-
bavné hry. 

Úterní den  byl plný změn. Po 
večeři nenásledovala poučná 
přednáška, ale koupání v bazénu, 
které jsme si opravdu užili. Tento 

den skoro nikdo z nás neprotesto-
val proti večerce.  

      Středa nepřinesla žádné 
změny a my jsme strávili den na 
vlecích před chatou. Po večeři nás 
ale čekalo překvapení – byla dis-
kotéka, kde pan DJ Havlík opravdu 
válel.  

       Čtvrte ční odpoledne  jsme 
absolvovali lyžařský slalom, vy-
hodnocení bylo ale až další den, 
a tak jsme byli stále napnutí, jak 
kdo uspěl. Po lyžařských doved-
nostech následovala stavba Dino-
parku. Ze sněhu jsme tvořili nej-
prapodivnější postavy a zjevení, 
což při velké fantazii připomínalo 
i dinosaury. Tento den byl zakon-
čen opět plaváním.  

       Po pátečním  dopoledním ly-
žování na „velkých“ vlecích jsme 
se odpoledne vypravili na naši 
nejvyšší horu. Mne bohužel skolil 
nějaký zákeřný bacil, a tak jsem 
tento výlet neabsolvovala. Páteční 
večer byl věnovaný diskotéce 
a vyhlášení výsledků, bohužel opět 
beze mě.  

       Další den byla sobota , která 
znamenala konec našeho pobytu 
na horách. Opět balení, nakládání 
a sestup dolů do údolí. Moje ne-
moc měla i výhody. Svezla jsem se 
rolbou až k autobusu.  

     Před námi byla ještě asi tří-
hodinová cesta k našim domovům, 
kde již na nás čekali nedočkaví 
rodiče, kteří si nás rádi rozebrali 
a odvezli. Plni dojmů jsme jim ještě 
za tepla cestou domů líčili naše 
nové zážitky.  

Hana Křemenová 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Letos již naposled 

Již po dvanácté se v sále Diva-
dla Oskara Nedbala rozcinkaly 
zvonečky v podobě hlásků. Ani 
letos nechyběli soutěžící z naší 
školy. 

Na místě jsme byly skoro hodinu 
před začátkem soutěže, tudíž jsme 
měly spoustu času se rozezpívat 
a vyladit případné chybičky. Kolem 
deváté začala zpívat 1. kategorie, 
ve které jsme měly Mirku 
Honzovou. Byla sice nemocná, ale 
my jí věřily! Po přestávce přišla na 
řadu želízka druhé kategorie – 
Vendula Tóthová a Tereza 
Lieblová. Tereza měla jistě nej-
větší trému, protože na divadelních 
prknech zpívala poprvé. Obě ale 
zazpívaly na výbornou. Ještě 
zazpívala dua a po poradě porotců 
jsem přišla na řadu i já. Zpívala 
jsem zde již pošesté a dobře vě-
děla, že když se něco zkazí, zpívá 
se dál, jako by se nic nestalo. Moc 
jsem se těšila na kategorii střed-
ních škol, kam už za rok budu pat-
řit. Líbí se mi, že mohou zpívat 
i moderní písně.  

Porota se radila dlouho, zřejmě 
to měla těžké. Všechny jsme se 
umístily na vynikajících místech. 
Mirka a já ve stříbrném pásmu. 
Vendula a Terka ve zlatém. Mirka 
a Vendula získaly stříbrné pásmo 
i za své duo. Tento rok se nám 
opravdu vydařil a můžeme být 
pyšní, že máme ve škole a v obci 
tak dobré zpěvačky. 

Soutěž mi nepřinesla nic no-
vého, ale i tak se mi líbila, protože 
jsem za základní školu zpívala le-
tos naposled. Přesto se mi 
u některých soutěžících nelíbilo 
jejich hodnocení. Holkám blaho-
přeji a do dalších let přeji hodně 
štěstí. Samozřejmě nesmím za-
pomenout poděkovat paní učitelce 
Honzové, která mě vše naučila 
a na soutěže doprovázela. Bez je-
jích rad jak správně dýchat, otvírat 
pusu, jak vytvořit dynamiku…, 
bych to určitě nezvládla. Mockrát 
děkuji! 

Martina Lamačová 
 
Zápasili s trémou 

V pátek 23. března jsem se zú-
častnila se svými spolužáky 
okresního kola recitační soutěže 
v Domě dětí a mládeže v Táboře.  

V devět hodin, kdy soutěž vy-
pukla, se nám představili porotci 
a za pomoci několika jazykolamů 

jsme se rozdýchali a procvičili 
mluvidla. Na řadu přišli naši 
nejmladší reprezentanti Lucie 
Dvořáková a Václav Chalupský. 
Sice nevyhráli, ale získali cenné 
zkušenosti a pochvalu od paní 
učitelky Sochůrkové a samozřejmě 
i od nás.  

Teď mohla přijít na řadu naše 
čtvrtá kategorie. Tomáš Horváth, já 
a všichni ostatní recitátoři 
z osmých a devátých tříd. Na 
mnoha účastnících byla vidět velká 
tréma, která jim příliš nepomohla. 
My jsme zůstali v pohodě, a tak 
postoupili do druhého kola. 
Stouplo nám sebevědomí a mně 
přineslo třetí místo. Celý reci-
tátorský výlet jsme zakončili obě-
dem, za který to rozhodně stálo. 

Gabriela Krobová  

Známe svou planetu? 

Již potřetí a letos naposledy 
jsem se zúčastnil okresního kola 
Zeměpisné olympiády. Jako zku-
šený borec jsem připravoval své 
mladší kolegyně, které podaly vý-
borné výsledky ve školním kole, na 
to, že času na vyplnění úkolů bude 
habaděj. Když nám pak rozdali 
soutěžní papíry a oznámili, že 
máme jen 25 minut, zůstal jsem 
jako opařený. Práce bez atlasu, 
s atlasem a turistickou mapou. 
Nejhůře mi sedla práce s atlasem, 
protože jsem musel neustále hle-
dat v abecedním rejstříku. Naopak, 
na turistické mapě jsem byl jako 
doma. Perfektní otázky, které jsem 
řešil, mi pomohou i v praxi. 
Olympiáda se mi líbila, i když mezi 
testy nebyl čas se napít, projít, 
uvolnit se. Druhý den jsme netrpě-
livě čekali na výsledky. Lucie 
Dvořáková a Hana Křemenová se 
umístily shodně na třináctém 
místě, ovšem každá ve své kate-
gorii. Pro mne bylo překvapením, 
když jsem zjistil, že ze 16 elitních 
zeměpisářů jsem skončil sedmý! 
Pro mne je to velký úspěch a holky 
si jistě odnesly cenné zkušenosti 
pro další soutěže. 

Martin Viktora 

Velikonoce v srdci 

V  úterý 3. dubna jsme navštívili 
kostel sv. Petra a Pavla, kde nám 
P. Jan Kuník vyprávěl o Velikono-
cích. 

Velikonoce slavíme sice až po 
prvním jarním úplňku, ale před-
chází jim čtyřicetidenní půst, který 
začíná Popeleční středou. Toto 
období je velmi důležité. Při postní 
době bychom si všichni měli něco 
odříct, něčeho se vzdát, abychom 
mohli pomoci třeba někomu ji-
nému.  

     Svatý týden začíná Květnou 
nedělí. Tehdy přijel Ježíš do Je-
ruzaléma. Na Zelený čtvrtek měl 
Ježíš poslední večeři se svými 
učedníky. Jidáš Ježíše zradil. Je 
zvláštní, že to udělal za třicet stří-
brných. Tolik určitě nestojí lidský 
život. Velký pátek přinesl smutnou 
událost. Ježíš byl ukřižován. Ale 
pak přišla šťastná zpráva. Ježíš 
vstal z mrtvých. A to je také důvod, 
proč miliony lidí oslavují Veliko-
noce! 

     Z této přednášky jsem si od-
nesl mnoho vzácných informací. 
Proto bych chtěl P. Janu Kuníkovi 
za jeho milé povídání velmi podě-
kovat. 

Václav Chalupský 
PS: Najdete na obrázku symboly 
spojené s osudy Ježíše Krista? 

 

Vzpomínky na Izrael 

Na přelomu března a dubna 
šestá a sedmá, poté osmá 
a devátá třída navštívily svatá 
místa křesťanů, Židů i muslimů ve 
vzpomínkách a fotografiích paní 
učitelky Martiny Sochůrkové, která 
se nedávno vrátila z pouti do Izra-

ele, Palestiny a Egypta, kde na-
vštívila svatá místa. Jistě to byla 
pro naše žáky zajímavá předzvěst 
nejdůležitějších křesťanských 
svátků. I učitelům náleží pro mne 
hlavní myšlenka současné reformy 
našeho školství. Řekni mi a já za-
pomenu. Ukaž a já si zapamatuji. 
Nech mne udělat a já pochopím. 
Shalom. 

Jiří Honza 
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REDAKČNÍ RADA : Lenka Dražilová, Jiří Honza, 
Miroslava Honzová, Olga Kavková, Erika 
Kubelová, Martina Lamačová, Lucie 
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OBÁLKA : Jiří Honza 
ILUSTRACE : Martina Sochůrková 
 
Tisk: tiskárna ABC CHOTOVINY 
 

Čtete s námi? 

 Tentokrát jsem zašla do babič-
činy knihovny a našla tam přímo 
skvost. Menší sbírku hororových 
příběhů od světoznámých autorů. 
Knížka obsahuje dokonce 
Vampíra  od Jana Nerudy .  

   Ovšem nejlépe se mi četl pří-
běh od J. Sheridana Le Fanu . 
Pojmenoval ho Carmilla  podle 
jeho hlavní představitelky.  

   Carmilla je na první pohled 
křehká dívka, která se „nešťastnou 
náhodou“ dostane na zámek ve 
Štýrsku. Žil na něm starý otec se 
svou dcerou a dvěma dvorními 
dámami, včetně služebnictva sa-
mozřejmě. S mladou slečnou se 
výborně seznámila a spřátelila. 
Nakonec se ale z Carmilly vyklubal 
upír.  

   Podle autorů je většina příběhů 
pravdivá. Přiznávám, že číst tuto 
knížku těsně před spaním není to 
pravé ořechové. V noci jsem 
potom honila upíry po celém světě.  

   Knížku hodnotím jen devíti 
smajlíky, protože Upíra od 
Williama Polidoriho jsem moc ne-
pochopila.  

☺☺☺☺☺☺☺☺☺� 
Lucie Smetanová 

 

Hoří! Hoří! Hoří! 

Tedy ne tak úplně, to jsme se jen 
my, velcí žáci druhého stupně 
vydali na exkurzi připravenou pro 
nás táborskými hasiči. Hned po 
obědě 22. března stepovali ner-
vózně skoro všichni na zastávce 
autobusu. Nebyli bychom to my, 
aby se nestrhla sněhová bitva. 
Vtom si to přihasil autobus. Bohu-
žel nastala tlačenice jako vždycky. 
Cesta proběhla, až na pár výjimek 
– výbuchy smíchu, provokování 
sousedů, docela hladce. Pronikli 
jsme do areálu Hasičského zá-
chranného sboru v Táboře – Měši-
cích a už se k nám řítil vedoucí 
exkurze. Prohodil pár úvodních 
slov a vět o hasičích, jejich povo-
lání a službách. Pak jsme se na-
soukali do požární zbrojnice. Další 
poučení o hasičských autech, je-
jich vybavení a funkci. Dva šťastní 
dobrovolníci si na sebe dokonce 
navlékli zvláštní požární obleky. Za 
odměnu, že jsme pilně poslouchali, 
jsme si mohli sjet z vysokých 
požárních tyčí. A že z toho měla 
většina oči navrch hlavy. Pár je-
dinců, mluvím z vlastní zkušenosti, 
si nejdřív muselo vybranou tyč tři-
krát zkušebně obejmout a potom 
se bezhlavě řítilo s přidušeným 
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výkřikem do hlubin. Strašpytlům, 
již se to báli vyzkoušet, musela při 
tom pohledu spadnout čelist hodně 
nízko. Pravda, někteří chudáci si 
hodně spálili ruce či jiné části těla. 
Bylo to vše? Ještě nás čekalo 
velké překvapení nakonec. 
Bludiště s překážkami, kde hasiči 
cvičí pohyb v kouři a maskách. Za 
všechny musím říct, že jsme si to 
užili, jak se patří. Pan učitel Honza 
lítal s foťákem, my byli zábavně 
poučeni, samozřejmě až na těch 
pár případů, kteří během prohlídky 
usínali. Takže exkurzím zdar 
a hasičům zvlášť. 

Šárka Camrdová 
   

Bramborová nevadí 
Ve čtvrtek 29. března se spor-

tovní hala v Chotovinách promě-
nila ve florbalovou arénu. Z celého 
okresu Tábor se sjelo 16 týmů slo-
žených z žáků 6. a 7. tříd. 
O vavříny se bojovalo až do dvou 
hodin. V napínavých zápasech byl 
nakonec nejúspěšnější tým ZŠ 

Viki � foto Jiří Honza 

Balet v kopačkách � foto Jiří Honza 

Zborovská. Druzí skončili hráči 
z Plané nad Lužnicí a třetí druž-
stvo z Opařan.  Naši borci zůstali 
stupínek od medailí. Zbyly na ně 
bramborové medaile. Při udílení 
cen bylo vidět, že je mrzí přede-
vším prohra s Opařanami. I tak si 
zaslouží respekt, protože opět 
bojovali až do konce. 

Martin Viktora 

Byli jsme na bedně 

Fotbalový turnaj v Neveklově 
skončil pro naše žákovské muž-
stvo úspěšně. Mezi osmi týmy ze 
středních Čech jsme vykopali třetí 
místo. Z pěti zápasů, které se hrály 
na dvakrát 10 minut, jsme vyhráli 
tři. Pořadatelé nás ocenili 
medailemi a nádherně velkým po-
hárem. Zajímavé je také to, že 
jsme remizovali s nejsilnějším tý-
mem a s nejslabším jsme prohráli, 
ale to je ironie osudu. Na našem 
kontě skončila i jediná žlutá celého 
turnaje. Trenér Křížka vidí naše 
vystoupení jako velký úspěch.  

Vojtěch Čech a Marek Kment 


